
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 10969
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το Δηµοτικό Σχολείο Αρµένων Ρεθύµνου, σελ.
10969

3. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 10969, 11003, 11005

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών µε αριθµό από 2125 έως 2203,

σελ. 10970 - 10989
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

10990 - 11001
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευ-

τέρας 6 Ιουνίου 2016, σελ. 11002
4. Συζήτηση επίκαιρης ερώτησης προς τον Υπουργό Οικο-

νοµικών, σχετικά µε τη δηµιουργία Γραφείου Εξυπηρέτησης
Φορολογουµένων (ΓΕΦ) στην πρωτεύουσα του Δήµου Αρι-
στοτέλη Χαλκιδικής, σελ. 11003

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
Κατάθεση σχεδίου νόµου:
Οι Υπουργοί Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού, Εσω-

τερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, Παιδείας,  Έρευ-
νας και Θρησκευµάτων, Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, Υγείας, Πολιτισµού και Αθλητι-
σµού, Οικονοµικών, Περιβάλλοντος και Ενέργειας, Υποδο-
µών, Μεταφορών και Δικτύων, Ναυτιλίας και Νησιωτικής
Πολιτικής και Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και οι Ανα-
πληρωτές Υπουργοί Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού,
Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, Παιδείας,
Έρευνας και Θρησκευµάτων, Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλι-
σης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, Οικονοµικών και Περιβάλ-
λοντος και Ενέργειας, καθώς και οι Υφυπουργοί Οικονοµίας,
Ανάπτυξης και Τουρισµού και Εσωτερικών και Διοικητικής
Ανασυγκρότησης κατέθεσαν στις 2/6/2016 σχέδιο νόµου:
«Θεσµικό πλαίσιο για τη σύσταση καθεστώτων Ενισχύσεων
Ιδιωτικών Επενδύσεων για την περιφερειακή και οικονοµική
ανάπτυξη της χώρας - Σύσταση Αναπτυξιακού Συµβουλίου
και άλλες διατάξεις», σελ. 10969

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ

ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 10969 - 11005

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 10969, 11003, 11005
ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ Ε. , σελ. 11005

Β. Επί της επίκαιρης ερώτησης:
ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ Τ. , σελ. 11004
ΙΓΓΛΕΖΗ Α. , σελ. 11003, 11004
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 11004

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΗ’

Παρασκευή 3 Ιουνίου 2016



Αθήνα, σήµερα στις 3 Ιουνίου 2016, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.08’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Δ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΝΙΚΗΤΑ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρία και κύριε συ-
νάδελφε, κύριε Υπουργέ, κύριε Αλεξιάδη, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 2-6-2016
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΡΛΖ’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης
2 Ιουνίου 2016, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο των νοµο-
σχεδίων:

Α. «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης του Κράτους του Ισ-
ραήλ σχετικά µε το Καθεστώς των Δυνάµεών τους».

Β. «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης για τη Στρατιωτική
Συνεργασία µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελλη-
νικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου Άµυνας της Αραβικής Δη-
µοκρατίας της Αιγύπτου».

Γ. «Κύρωση της Προγραµµατικής Συµφωνίας (Programme Ar-
rangement) Αριθ. Α-1424 [MIOS] µεταξύ του Οµοσπονδιακού
Υπουργού Άµυνας και Αθλητισµού της Δηµοκρατίας της Αυ-
στρίας και του Υπουργού Άµυνας του Βασιλείου του Βελγίου και
του Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της Βουλγαρίας και
του Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της Κροατίας και του
Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της Τσεχίας και του
Υπουργείου Άµυνας της Εσθονίας και του Υπουργείου Εθνικής
Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου Άµυνας
της Δηµοκρατίας της Φινλανδίας και του Υπουργείου Άµυνας της
Γαλλικής Δηµοκρατίας και του Οµοσπονδιακού Υπουργείου Άµυ-
νας της Οµοσπονδιακής Δηµοκρατίας της Γερµανίας και του
Υπουργείου Άµυνας της Ιταλικής Δηµοκρατίας και του Υπουρ-
γείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της Λετονίας και του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας της Δηµοκρατίας της Λιθουανίας και του Υπουρ-
γείου Άµυνας του Μεγάλου Δουκάτου του Λουξεµβούργου και
του Υπουργείου Άµυνας του Βασιλείου της Ολλανδίας και του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Δηµοκρατίας της Πολωνίας και
του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Δηµοκρατίας της Πορτογα-
λίας και του Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της Σλοβακίας
και του Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της Σλοβενίας και
του Υπουργείου Άµυνας του Βασιλείου της Ισπανίας και της Κυ-
βέρνησης του Βασιλείου της Σουηδίας και του Υπουργείου Άµυ-
νας του Ηνωµένου Βασιλείου της Μεγάλης Βρετανίας και της
Βόρειας Ιρλανδίας και του Ευρωπαϊκού Οργανισµού Άµυνας σχε-
τικά µε το «MIOS», τη Στρατιωτική Υλοποίηση του SESAR (Ερευ-
νητικού Προγράµµατος Διαχείρισης Εναέριας Κυκλοφορίας του

Ενιαίου Ευρωπαϊκού Ουρανού-Military Implementation of Single
European Sky Air Traffic Management Research Programme) και
άλλες διατάξεις».)

Για λόγους ηθικής τάξης, οφείλω να πω ότι, τουλάχιστον όσες
φορές Προεδρεύω εγώ και ο κ. Αλεξιάδης έχει ερωτήσεις, είναι
πάντοτε παρών.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Ο µόνος!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Είναι πάντοτε παρών,

εν αντιθέσει µε τους συναδέλφους σας, που φαίνεται ότι τις ηµέ-
ρες του κοινοβουλευτικού ελέγχου τούς πιάνει ο ιός Ζίκα και κάτι
παθαίνουν! Είναι ντροπή!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, δεκαεπτά µαθητές και µαθήτριες και τέσσερις
εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το Δηµοτικό Σχολείο Αρµένων
Ρεθύµνου. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης θα ήθελα να ανακοινώσω προς το Σώµα ότι οι Υπουρ-
γοί Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού, Εσωτερικών και Διοι-
κητικής Ανασυγκρότησης, Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευ-
µάτων, Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης, Υγείας, Πολιτισµού και Αθλητισµού, Οικονοµικών, Πε-
ριβάλλοντος και Ενέργειας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,
Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής και Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων και οι Αναπληρωτές Υπουργοί Οικονοµίας, Ανάπτυ-
ξης και Τουρισµού, Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότη-
σης, Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων, Εργασίας, Κοινωνι-
κής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, Οικονοµικών και
Περιβάλλοντος και Ενέργειας, καθώς και οι Υφυπουργοί Οικονο-
µίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού και Εσωτερικών και Διοικητικής
Ανασυγκρότησης κατέθεσαν στις 2-6-2016 σχέδιο νόµου: «Θε-
σµικό πλαίσιο για τη σύσταση καθεστώτων Ενισχύσεων Ιδιωτικών
Επενδύσεων για την περιφερειακή και οικονοµική ανάπτυξη της
χώρας - Σύσταση Αναπτυξιακού Συµβουλίου και άλλες διατά-
ξεις.».

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή.
Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-

ρές προς το Σώµα. 
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τη Γραµµατέα της Βουλής

κ. Αναστασία Γκαρά, Βουλευτή Έβρου, τα ακόλουθα:

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΖ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΗ’

Παρασκευή 3 Ιουνίου 2016



10970 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΗ’ - 3 ΙΟΥΝΙΟΥ 2016 10971



10972 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΗ’ - 3 ΙΟΥΝΙΟΥ 2016 10973



10974 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΗ’ - 3 ΙΟΥΝΙΟΥ 2016 10975



10976 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΗ’ - 3 ΙΟΥΝΙΟΥ 2016 10977



10978 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΗ’ - 3 ΙΟΥΝΙΟΥ 2016 10979



10980 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΗ’ - 3 ΙΟΥΝΙΟΥ 2016 10981



10982 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΗ’ - 3 ΙΟΥΝΙΟΥ 2016 10983



10984 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΗ’ - 3 ΙΟΥΝΙΟΥ 2016 10985



10986 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΗ’ - 3 ΙΟΥΝΙΟΥ 2016 10987



10988 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΗ’ - 3 ΙΟΥΝΙΟΥ 2016 10989



10990 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΗ’ - 3 ΙΟΥΝΙΟΥ 2016 10991



10992 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΗ’ - 3 ΙΟΥΝΙΟΥ 2016 10993



10994 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΗ’ - 3 ΙΟΥΝΙΟΥ 2016 10995



10996 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΗ’ - 3 ΙΟΥΝΙΟΥ 2016 10997



10998 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΗ’ - 3 ΙΟΥΝΙΟΥ 2016 10999



11000 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΛΗ’ - 3 ΙΟΥΝΙΟΥ 2016 11001



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο των
επίκαιρων ερωτήσεων της Δευτέρας 6 Ιουνίου 2016.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 933/31-5-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’ Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Χα-
ρούλας (Χαράς) Καφαντάρη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος
και Ενέργειας, σχετικά µε την προστασία των γεωτόπων.

2. Η µε αριθµό 925/30-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ελευθερίου Αυγενάκη προς
τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού, σχετικά µε
την επιδείνωση του µεταποιητικού τοµέα στη χώρα µας.

3. Η µε αριθµό 916/27-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Πανα-
γιώταρου προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανα-
συγκρότησης, σχετικά µε τη «στοχοποίηση Ελλήνων πολιτών από
γνωστή παρακρατική ιστοσελίδα αντιεξουσιαστών». 

4. Η µε αριθµό 906/24-5-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Αττικής της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ
κ. Παρασκευής Χριστοφιλοπούλου προς τον Υπουργό Εθνικής
Άµυνας, σχετικά µε τη δηµιουργία hot spot στη συνοικία των νε-
οπροσφύγων Ποντίων, Γκορυτσά Ασπροπύργου.

5. Η µε αριθµό 937/31-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Σάκη Βαρδαλή προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την
Ελληνική Βιοµηχανία Οχηµάτων («ΕΛΒΟ Α.Β.Ε.»). 

6. Η µε αριθµό 935/31-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Πειραιώς των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Δηµητρίου Καµµένου
προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τις ελλείψεις και τα προ-
βλήµατα του στόλου του ΕΚΑΒ.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 926/30-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Άρτας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου Στύλιου προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την κα-
ταβολή της ελάχιστης δυνατής συνδεδεµένης ενίσχυσης, στους
παραγωγούς εσπεριδοειδών.

2. Η µε αριθµό 907/25-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αρκαδίας της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ.
Οδυσσέα Κωνσταντινόπουλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
σχετικά µε την πρόοδο των έργων αξιοποίησης του πρώην αε-
ροδροµίου του Ελληνικού.

3. Η µε αριθµό 938/31-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Εµµα-
νουήλ Συντυχάκη προς τον Υπουργό Παιδείας, Έρευνας και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε την κατάσταση που επικρατεί στα
Σχολεία Δεύτερης Ευκαιρίας.

4. Η µε αριθµό 846/9-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αργολίδας της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ.
Ιωάννη Μανιάτη προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την άµεση
αντιµετώπιση του θέµατος της εφηµερίας παιδιάτρου στην Αρ-
γολίδα.

5. Η µε αριθµό 825/25-4-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Β’ Πειραιώς της Ένωσης Κεντρώων κ. Θεοδώρας Μεγαλοοικονό-
µου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την υπολειτουργία του
Αντικαρκινικού Νοσοκοµείου «Μεταξά». 

6. Η µε αριθµό 929/30-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του ΣΤ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή Δωδεκανήσου της Δηµοκρα-
τικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Δηµητρίου Κρεµαστινού
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη χρεοκοπία της
χώρας και τη δηµοσιονοµική εκτροπή. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Πριν ξεκινήσει η συζήτηση της µίας και µοναδικής για σήµερα
επίκαιρης ερώτησης, προτού τις αναγνώσω, για τα Πρακτικά,
θέλω να πω ότι όλες οι επίκαιρες ερωτήσεις, πλην τριών, δύο εκ
των οποίων ήταν να απαντήσει ο κ. Κατρούγκαλος και µία η κ.
Κουντουρά, οι οποίες αντικειµενικά και δικαιολογηµένα δεν γί-
νονται, γιατί και οι δύο βρίσκονται στο εξωτερικό, αναβάλλονται
λόγω κωλύµατος, όπως δηλώνεται, των αρµοδίων Υπουργών, µε-
ταξύ των οποίων και αυτή που έχει καταθέσει ο παρευρισκόµε-
νος σήµερα, κάνοντας παρέα σε εµάς, κ. Στάθης Παναγούλης
προς τον Υπουργό Επικρατείας. 

Πιο συγκεκριµένα: 
Η δεύτερη µε αριθµό 923/30-5-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου της Βουλευτού Β’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αικα-
τερίνης Παπακώστα-Σιδηροπούλου προς τον Υπουργό Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε
την εναρµόνιση των διαδικασιών αποπληρωµής δανείων τρίτεκνων
οικογενειών του ιδιωτικού τοµέα µε τις τρίτεκνες οικογένειες του
δηµοσίου, δεν συζητείται λόγω απουσίας του αρµόδιου Υπουργού
στο εξωτερικό. 

Η τρίτη µε αριθµό 929/30-5-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του ΣΤ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή Δωδε-
κανήσου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ–ΔΗΜΑΡ κ.
Δηµητρίου Κρεµαστινού προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχε-
τικά µε τη χρεοκοπία της χώρας και τη δηµοσιονοµική εκτροπή,
δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού. 

Η τέταρτη µε αριθµό 931/30-5-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας κ. Χρήστου Κατσώτη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τη
διατήρηση των θέσεων εργασίας µε όλα τα δικαιώµατα των ερ-
γαζοµένων στις πτηνοτροφικές εγκαταστάσεις από τον νέο ερ-
γοδότη «ΝΙΤΣΙΑΚΟ», δεν συζητείται λόγω απουσίας του
αρµόδιου Υπουργού στο εξωτερικό.

Η πέµπτη µε αριθµό 927/30-5-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Β’ Πειραιώς των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ.
Δηµητρίου Καµµένου προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης
και Τουρισµού, σχετικά µε τη γραφειοκρατία στους χώρους των
µαρίνων, δεν συζητείται λόγω απουσίας της αρµόδιας Αναπλη-
ρώτριας Υπουργού στο εξωτερικό.

Επίσης, η πρώτη µε αριθµό 924/30-5-2016 επίκαιρη ερώτηση
δεύτερου κύκλου της Βουλευτού Σερρών της Νέας Δηµοκρατίας
κ. Φωτεινής Αραµπατζή προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε
την ανάγκη στελέχωσης της Μονάδας Τεχνητού Νεφρού του Γε-
νικού Νοσοκοµείου Σερρών, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του
κυρίου Υπουργού. 

Η δεύτερη µε αριθµό 936/31-5-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Ζ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή Λα-
ρίσης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου
Λαµπρούλη προς τους Υπουργούς Εσωτερικών και Διοικητικής
Ανασυγκρότησης και Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε τις απαράδε-
κτες και επικίνδυνες συνθήκες «φιλοξενίας» προσφύγων στο
Κουτσόχερο Λάρισας, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυ-
ρίου Υπουργού. 

Η τρίτη µε αριθµό 928/30-5-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Λαρίσης των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Βα-
σιλείου Κόκκαλη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας,
σχετικά µε την ενίσχυση της αποστολής και της οικονοµικής θέσης
των ρητινοκαλλιεργητών προς όφελος του δάσους και της εθνικής
οικονοµίας, δεν συζητείται, λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουρ-
γού. 

Η τέταρτη µε αριθµό 934/31-5-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Ανεξάρτητου Βουλευτή Β’ Αθηνών κ. Θεοχάρη
Θεοχάρη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την ανα-
στολή του διευρυµένου ωραρίου των Τελωνείων Ε’ και ΣΤ’ Πει-
ραιά, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Η πέµπτη µε αριθµό 896/23-5-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-

ρου κύκλου του Βουλευτή Α’ Πειραιώς της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Κωνσταντίνου Κατσαφάδου προς τον Υπουργό Εσωτερικών και
Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε την πορεία του ελέγχου
των δικαιολογητικών των συµµετεχόντων στον διαγωνισµό για
την πρόσληψη πυροσβεστών πενταετούς θητείας, δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού. 

Η έκτη µε αριθµό 897/23-5-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Αχαΐας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ανδρέα
Κατσανιώτη προς τον Υπουργό Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευ-
µάτων, σχετικά µε τις προθέσεις του Υπουργείου για την επανα-
φορά του Επιστηµονικού Πάρκου Πατρών υπό την κηδεµονία του
Ιδρύµατος Τεχνολογίας και Έρευνας, δεν συζητείται λόγω κω-
λύµατος του κυρίου Υπουργού.

Η έβδοµη µε αριθµό 891/23-5-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Ανεξάρτητου Βουλευτή Β’ Αθηνών κ. Ευσταθίου
(Στάθη) Παναγούλη προς τον Υπουργό Επικρατείας, σχετικά µε
την «προνοµιακή προβολή συγκεκριµένων Βουλευτών και δηµο-
σιογράφων από τα ιδιωτικά και κρατικά κανάλια», δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Επίσης, η πρώτη µε αριθµό 3062/10-2-2016 ερώτηση των ανα-
φορών-ερωτήσεων του Ανεξάρτητου Βουλευτή Λακωνίας κ. Λε-
ωνίδα Γρηγοράκου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε
την αποζηµίωση των µεριδιούχων συνεταιριστικών τραπεζών, δεν
συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Η δεύτερη µε αριθµό 3970/15-3-2016 ερώτηση των αναφορών-
ερωτήσεων της Βουλευτού Αττικής της Δηµοκρατικής Συµπαρά-
ταξης ΠΑΣΟΚ–ΔΗΜΑΡ κ. Παρασκευής Χριστοφιλοπούλου προς
τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τα προβλήµατα στη λειτουργία
των χειρουργικών αιθουσών του Γενικού Νοσοκοµείου Ελευσί-
νας «Θριάσιο», δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού.

Εισερχόµαστε στη συζήτηση της πρώτης µε αριθµό 932/31-5-
2016 επίκαιρης ερώτησης πρώτου κύκλου της Βουλευτού Χαλκι-
δικής του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αικατερίνης
Ιγγλέζη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη δηµιουργία
Γραφείου Εξυπηρέτησης Φορολογουµένων (ΓΕΦ) στην πρω-
τεύουσα του Δήµου Αριστοτέλη Χαλκιδικής.

Θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός κ. Αλεξιάδης. 
Κυρία Ιγγλέζη, έχετε τον λόγο. Θα υπάρχει άνεση στον χρόνο.

Αυτό είναι το καλό, όταν γίνεται µόνο µία ερώτηση.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΙΓΓΛΕΖΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και για

την άνεση του χρόνου.
Κύριε Υπουργέ, στο πλαίσιο αναδιοργάνωσης του φοροει-

σπρακτικού και φοροελεγκτικού µηχανισµού δηµιουργούνται
γραφεία εξυπηρέτησης φορολογουµένων, τα οποία έρχονται να
καλύψουν το όποιο κενό δηµιουργείται από τη συγχώνευση των
δηµοσίων οικονοµικών υπηρεσιών, που έχει ξεκινήσει και συνε-
χίζεται σε όλη τη χώρα. 

Τα γραφεία εξυπηρέτησης φορολογουµένων λειτουργούν µε
αποκλειστικό σκοπό τη διεκπεραίωση υποθέσεων των πολιτών
και κατ’ αντιστοιχία µε τα κέντρα εξυπηρέτησης πολιτών στεγά-
ζονται σε χώρους των ΟΤΑ. 

Βάσει, λοιπόν, αυτού του πλαισίου αναδιοργάνωσης, θέλω να
τονίσω την αναγκαιότητα της δηµιουργίας –και το τονίζω αυτό-
ενός δεύτερου γραφείου εξυπηρέτησης φορολογουµένων στον
Δήµο Ιερισσού και στον Δήµο Αριστοτέλη και συγκεκριµένα στην
πρωτεύουσά του, στην έδρα του, την Ιερισσό, λαµβάνοντας υπ’
όψιν τα πολυάριθµα αιτήµατα των δηµοτών.

Αυτό το αίτηµα υπογραµµίζουν και καθιστούν αναγκαίο οι εξής
παράγοντες: Ο πρώτος είναι ότι το ήδη υπάρχον ΓΕΦ στην Αρ-
ναία Χαλκιδικής είναι υποστελεχωµένο και αδυνατεί να εξυπηρε-
τήσει όλους τους δηµότες του Δήµου Αριστοτέλη. Επίσης, η
πρόσβαση στην περιοχή της Αρναίας γίνεται µέσα από ένα
ορεινό δίκτυο, το οποίο ειδικά τους χειµερινούς µήνες λόγω πα-
γετού έχει έναν αυξηµένο βαθµό επικινδυνότητας. 

Ένας ακόµα παράγοντας που πρέπει να αναφερθεί είναι ότι η
µετάβαση των δηµοτών από τις παραθαλάσσιες περιοχές του
Δήµου Αριστοτέλη στον Πολύγυρο, την πρωτεύουσα του νοµού,
όπου βρίσκεται και η αρµόδια ΔΟΥ, είναι τροµακτικά δύσκολη
καθώς το υφιστάµενο συγκοινωνιακό δίκτυο δεν εξυπηρετεί την
απευθείας µεταφορά των πολιτών µε µέσα µαζικής µεταφοράς.
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Δεν υπάρχει ΚΤΕΛ, δηλαδή, µεταξύ της περιοχής της Ιερισσού
και του Πολυγύρου.

Τέλος, θα υπογραµµίσω ότι ο κύριος όγκος των επιχειρηµατι-
κών δραστηριοτήτων, εµπορικά καταστήµατα, τουριστικές επι-
χειρήσεις κ.λπ. του Δήµου Αριστοτέλη εντοπίζεται στην
παραθαλάσσια περιοχή πλησίον της Ιερισσού. 

Κατόπιν τούτου, ερωτάται ο κύριος Υπουργός: Προτίθεται να
προχωρήσει στις απαραίτητες ενέργειες για τη δηµιουργία δεύ-
τερου ΓΕΦ στο Δήµο Αριστοτέλη µε έδρα την Ιερισσό; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ο κύριος Υπουργός
έχει τον λόγο.

ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρία Βουλευτή, µε την ερώτησή σας αναδεικνύεται ένα πρό-
βληµα, σε σχέση µε την ταλαιπωρία των πολιτών για να εκπλη-
ρώσουν τις στοιχειώδεις φορολογικές τους υποχρεώσεις, διότι,
αντί η πολιτεία να τους εξυπηρετεί, τους αναγκάζει να µετακι-
νούνται σε πολύ µεγάλες αποστάσεις. 

Έγινε τα προηγούµενα χρόνια µια προσπάθεια αναδιοργάνω-
σης των φορολογικών υπηρεσιών, διότι είχαµε µία περίεργη κα-
τάσταση. Υπήρχαν άλλοι νοµοί, στους οποίους έφθαναν να είναι
και µέχρι οκτώ οι εφορίες, υπήρχαν άλλοι νοµοί που είχαν µία ή
δύο εφορίες. Εάν ψάξουµε να βρούµε την αιτία, γιατί κάποιοι
νοµοί είχαν επτά-οκτώ εφορίες και κάποιοι άλλοι είχαν µία-δύο,
θα δούµε ότι από εκείνους τους νοµούς είχαν περάσει στο πα-
ρελθόν Υπουργοί Οικονοµικών ή άλλα πολιτικά πρόσωπα που
ήθελαν να αφήσουν στον τόπο τους µία εφορία.

Αυτό το πράγµα προσπαθήσαµε σαν Υπουργείο Οικονοµικών
να το εξορθολογήσουµε και έχει σε κάποιο µεγάλο βαθµό περιο-
ριστεί, όχι µε τον πιο επιτυχηµένο τρόπο, διότι ακολουθήθηκε µία
οριζόντια µέθοδος, σε κάθε νοµό µία εφορία. Είναι άλλο ένας
νοµός που είναι µικρός γεωγραφικά και άλλο ένας νοµός ο
οποίος είναι µεγάλος, όπως ο συγκεκριµένος νοµός ή έχει προ-
βλήµατα µέσα από το οδικό δίκτυο και θα έπρεπε να υπάρχει
άλλος σχεδιασµός. 

Επίσης, θα έπρεπε να υπάρχει άλλος σχεδιασµός, διότι, αντί
το ΓΕΦ να τοποθετηθεί στην έδρα του δήµου, όπως είναι η Ιε-
ρισσός, τοποθετήθηκε στην Αρναία. Βεβαίως και έπρεπε να
υπάρχει και στην Αρναία πρόνοια για ΓΕΦ για να εξυπηρετούνται
οι κάτοικοι εκεί, αλλά έπρεπε να προβλεφθεί τότε και ΓΕΦ στην
Ιερισσό, που έχει και τη µεγαλύτερη οικονοµική δραστηριότητα
και που γεωγραφικά θα έπρεπε να αντιµετωπιστεί µε αυτόν τον
τρόπο. Το κριτήριο που ακολουθήθηκε τότε, ήταν ότι κάνουµε
ΓΕΦ σε όποιες περιοχές υπήρχαν ΔΟΥ. Λάθος κριτήριο. Αυτό
ήταν, όµως, δυστυχώς το κριτήριο που ακολουθήθηκε. 

Όµως, το επόµενο χρονικό διάστηµα όλα αυτά πρέπει να τα
αντιµετωπίσουµε. Πρέπει να αντιµετωπίσουµε τέτοιες περιπτώ-
σεις. Πρέπει να φύγει από µια περιοχή που έχει τουριστική και
εµπορική κίνηση και να πάει σε µια ορεινή περιοχή, όπου υπάρχει
πρόβληµα και όπως είπατε και εσείς, δεν µπορεί να πάει καν εκεί
που είναι η κεντρική ΔΟΥ, για να λύσει τα προβλήµατα, διότι σε
πάρα πολλές περιπτώσεις δεν µπορούν να λυθούν τα προβλή-
µατα των φορολογούµενων στο ΓΕΦ. Πρέπει να πάνε στην έδρα
της ΔΟΥ, για να λυθούν.

Με δύο τρόπους σκοπεύουµε να αντιµετωπίσουµε αυτό το
πρόβληµα. Θα σας καταθέσω και το σχετικό έγγραφο της Διεύ-
θυνσης Οργάνωσης, για να έχετε πλήρη εικόνα. Ο ένας τρόπος
είναι ότι επανεξετάζουµε και το θέµα των εφοριών και των ΓΕΦ
και των τελωνείων και όλων των υπηρεσιών του Υπουργείου Οι-
κονοµικών, πού θα χρειαστεί είτε να µετακινήσουµε υπηρεσίες
είτε να δηµιουργήσουµε νέες δοµές. Το αν αυτές οι δοµές θα
έχουν τη µορφή του ΓΕΦ, της µικρής ή της µεγάλης ΔΟΥ, είναι
κάτι που θα εξετάσουµε το επόµενο χρονικό διάστηµα. 

Όµως, η µεγάλη αλλαγή που έχουµε µπροστά µας είναι ένα
συγκεκριµένο επιχειρησιακό σχέδιο, έτσι ώστε σε συγκεκριµένο
χρονικό διάστηµα, όχι µετά από δέκα χρόνια, να µην χρειάζεται
ο πολίτης καθόλου να πάει στην εφορία και να µπορεί να λύνει
όλα τα προβλήµατά του µέσω τηλεφωνικών κέντρων µέσω δια-
δικτύου ή µέσω των λογιστών, των οποίων χρησιµοποιούµε πάρα
πολύ τις υπηρεσίες και τους ευχαριστώ για άλλη µια φορά και
δηµόσια, γιατί µεταφέραµε ένα µεγάλο κοµµάτι των φορολογι-

κών υπηρεσιών στα λογιστικά γραφεία.
Κλείνοντας, λοιπόν, λέω το εξής: Είτε θα επανεξετάσουµε και

θα δούµε πώς θα αντιµετωπίσουµε τέτοια προβλήµατα, -µεταξύ
αυτών και των προβληµάτων της περιοχής της Ιερισσού, είτε θα
έχουµε ένα επιχειρησιακό σχέδιο, το οποίο σε συγκεκριµένο χρο-
νικό διάστηµα θα καταργεί την υποχρέωση του πολίτη να πηγαί-
νει στην εφορία και ο πολίτης θα εξυπηρετείται, όπως στις άλλες
χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης και του πολιτισµένου κόσµου,
µε τους σύγχρονους τρόπους που χρησιµοποιούν αυτές οι
χώρες.

Σας ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ.

Τρύφων Αλεξιάδης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρία Ιγγλέζη, έχετε
τον λόγο.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΙΓΓΛΕΖΗ: Ευχαριστώ, κύριε Υπουργέ, γιατί αφή-
νετε ανοικτό το ενδεχόµενο το αίτηµά µας να γίνει δεκτό. Βέβαια,
θέλω να τονίσω ότι είναι πολύ σηµαντικό, ότι είναι αναγκαιότητα
η άµεση δηµιουργία ΓΕΦ στην Ιερισσό του Δήµου Αριστοτέλη,
χωρίς φυσικά να καταργηθεί το ήδη υπάρχον, γιατί ο Δήµος Αρι-
στοτέλη αποτελεί πολύ δηµοφιλή τουριστικό προορισµό, πράγµα
που σηµαίνει ότι ο πληθυσµός του τριπλασιάζεται κατά την πε-
ρίοδο του καλοκαιριού.

Το υπάρχον ΓΕΦ στην Αρναία ελάχιστα µπορεί να βοηθήσει
λόγω της µακρινής απόστασης από τις παραθαλάσσιες περιο-
χές, αλλά και λόγω του ότι ένα άτοµο που απασχολείται εκεί δεν
επαρκεί για να καλύψει τις ανάγκες των πολιτών και του ορεινού
όγκου και της παράλιας ζώνης.

Επίσης, πρέπει να τονίσω ότι µε την ενέργεια αυτή δεν δηµι-
ουργούνται επιπλέον δαπάνες σε βάρος του κρατικού προϋπο-
λογισµού, καθώς ο Δήµος Αριστοτέλη διαθέτει ήδη κατάλληλα
διαµορφωµένο χώρο µε τον απαραίτητο εξοπλισµό.

Τέλος, πιστεύω ότι η δηµιουργία του Γραφείου Εξυπηρέτησης
Φορολογουµένων στην Πρωτεύουσα του Δήµου Αριστοτέλη
µόνο θετικά µπορεί να επιδράσει στην εξυπηρέτηση των πολιτών
αλλά και στην αποσυµφόρηση του όγκου διαχείρισης της αρµό-
διας ΔΟΥ χωρίς –και το τονίζω αυτό, γιατί καταλαβαίνω πόσο ση-
µαντικό είναι αυτές τις εποχές- κανένα επιπλέον κόστος.

Ευχαριστώ πολύ και ευελπιστώ στην άµεση και θετική αντα-
πόκριση και επίλυση του ζητήµατος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ, έχετε
τον λόγο. 

Βέβαια, επειδή άκουσα το φιλόδοξο σχέδιό σας να γίνουν ηλε-
κτρονικές όλες οι συναλλαγές µε την εφορία, πρέπει να λάβετε
υπ’ όψιν σας ότι οι γονείς µας, παραδείγµατος χάριν, και αύριο
να το κάνετε το σύστηµα αυτό, δεν υπήρχε περίπτωση να το χρη-
σιµοποιήσουν, γιατί δεν είναι εξοικειωµένοι από µια ηλικία και
πάνω. Άρα νοµίζω ότι πρέπει να δείτε το αίτηµα, όχι µόνο το συγ-
κριµένο αλλά και άλλων παροµοίων άσχετα από αυτό. Απλά θα
είναι λιγότερα απ’ ό,τι αν δεν κάνατε κάποια στιγµή το ηλεκτρο-
νικό. 

Κύριε Αλεξιάδη, έχετε τον λόγο.
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Έχετε δίκιο, κύριε Πρόεδρε. 
Εγώ νιώθω πραγµατικά άσχηµα, όταν µε παίρνουν τηλέφωνο

και µου λένε ότι πολίτης από τη Μήλο, για παράδειγµα, χρειάζε-
ται να έρθει σε µια εφορία του Πειραιά για να καταθέσει ή να πα-
ραλάβει τις πινακίδες του αυτοκινήτου του.

Πρέπει σαν δηµόσιο να µπούµε σε µια καινούργια λογική, σε
µια καινούργια λειτουργία. Δεν µπορούµε να ταλαιπωρούµε τον
πολίτη. Πρέπει να βρούµε τρόπο να εξυπηρετήσουµε τον πολίτη
και σε αυτή την κατεύθυνση κάνουµε ό,τι είναι δυνατόν, για να
αντιµετωπίσουµε αυτά τα προβλήµατα και πάνω εκεί οργανωνό-
µαστε.

Με σαφήνεια θέλω να σας πω, κυρία Βουλευτή, ότι εµείς εξε-
τάζουµε τη δηµιουργία υποδοµών, όπως είπα, είτε µε τη µορφή
ΓΕΦ, είτε µε τη µορφή εφοριών είτε µε άλλη µορφή που θα εξυ-
πηρετήσει τους πολίτες, διότι δεν είναι δυνατόν, όταν οι πολίτες
ταλαιπωρούνται µε µεγάλη φορολογική επιβάρυνση, να έχουν
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και επιπλέον προβλήµατα από το πού θα πάνε να ταλαιπωρη-
θούν.

Όπως είπατε κι εσείς πολύ σωστά, δεν θα δηµιουργήσει πρό-
σθετες δαπάνες για το δηµόσιο, διότι οι χώροι αυτοί παραχω-
ρούνται από τους δήµους. Άρα δεν θα έχει πρόβληµα το δηµόσιο
να πληρώνει ενοίκια. Ήδη έχουµε µεγάλες αµαρτίες να ξεπλύ-
νουµε σε άλλους χώρους µε τεράστια ενοίκια που πληρώνουµε.
Και κάνουµε προσπάθειες γι’ αυτό το ζήτηµα. 

Εγώ θέλω να πω µε σαφήνεια ότι εξετάζουµε το συγκεκριµένο
αίτηµα για το συγκεκριµένο ΓΕΦ. Παράλληλα, τρέχουµε όλα τα
άλλα επιχειρησιακά σχέδια για να αντιµετωπίσουµε αυτό το ζή-
τηµα. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ευχαριστούµε κι

εµείς. 
Πριν κλείσω τη συνεδρίαση, θα δώσω τον λόγο στον κ. Πανα-

γούλη. 
Τώρα αναγκαστικά θα ακούσω εγώ τα παράπονα σας, αλλά

δεν γίνεται αλλιώς.
Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά. 
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εκφράσατε όλο

το Σώµα µε µία λέξη που είπατε στην αρχή της συνεδρίασης.
Έχουµε δεκατέσσερις επίκαιρες ερωτήσεις και µόνο ένας
Υπουργός εµφανίστηκε σήµερα εδώ. Πράγµατι, η λέξη ντροπή
αρµόζει. 

Θα ήθελα όµως, κύριε Πρόεδρε, να πω ότι είναι η δεύτερη
φορά σήµερα µέσα σε µια εβδοµάδα που ο κ. Παππάς, ο Υπουρ-
γός, ανεπαίσχυντα περιφρονεί τη Βουλή και δεν έρχεται να απαν-
τήσει σε επίκαιρη ερώτησή µου σχετικά µε τα κρατικά και
ιδιωτικά κανάλια. 

Ο κ. Παππάς έχει µεταβληθεί, κύριε Πρόεδρε, σε «κρατικό κα-
ναλάρχη» και επίδοξο «γκαουλάιτερ» των ιδιωτικών καναλιών. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Μην αναπτύσσετε
όµως την ερώτηση, γιατί θα έρθει κάποια στιγµή και θα τα πείτε
ενώπιόν του, διότι εγώ τώρα δεν µπορώ να απαντήσω. 

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Δεν πρόκειται να έρθει, κύριε
Πρόεδρε. Εδώ στην Αθήνα βρίσκεται ο κ. Παππάς. Δεν δικαιολο-

γείται να µην έρχεται σε µια βδοµάδα για δεύτερη φορά. Δια-
πραγµατεύεται µε υποτακτικούς του τις άδειες και θέλει να γίνει,
εκτός από «εθνικός καναλάρχης», και «γκαουλάιτερ» των κρατι-
κών και των ιδιωτικών καναλιών. 

Αν ο κ. Παππάς, κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Μην πάµε παρακάτω,

γιατί µε φέρνετε σε δύσκολη θέση. Δεν είναι σωστό, γιατί δεν
είναι ο Υπουργός εδώ. Εγώ το µόνο που µπορώ να σας διαβε-
βαιώσω –όχι για εσάς µόνο, για το γενικότερο φαινόµενο- είναι
ότι θα το µεταφέρω στη Διάσκεψη των Προέδρων στον Πρόεδρο
της Βουλής. Αλλά να το κλείσουµε.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Με µια φράση τελειώνω, κύριε
Πρόεδρε. 

Αν ο κ. Παππάς δεν µπορεί να εκπληρώσει τα καθήκοντά του,
ας επιστρέψει εκεί που ήταν πριν γίνει Υπουργός, στην πλατεία
Κουµουνδούρου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Εντάξει, εγώ πιστεύω
ότι θα έρθει την ερχόµενη εβδοµάδα. 

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Και δεν πρέπει να περιφρονεί
ούτε τον Κανονισµό, ούτε το Σύνταγµα. Κανένας µας, κύριε Πρό-
εδρε, δεν έχει δικαίωµα να περιφρονεί τον Κανονισµό της Βου-
λής και το Σύνταγµα. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Στο τελευταίο νοµίζω

ότι συµφωνούµε όλοι, και οι παρευρισκόµενοι συνάδελφοί µας.
Και αυτό αφορά όλους µας. Για τα υπόλοιπα δεν µπορώ να δώσω
απάντηση εγώ. 

Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 10.33’ λύεται η συνεδρίαση για την προσεχή
Δευτέρα 6 Ιουνίου 2016 και ώρα 18.00’, µε αντικείµενο εργασιών
του Σώµατος: κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερω-
τήσεων, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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